
MÖTESPROTOKOLL
Mötesdatum
2019-11-27

Kommunala Pensionärsrådet

Sekreterare .................................................
Anton Larsson

Ordförande ................................................       ……………………………………….
Gunnel Johansson (S)

Underskrifter

Justerande ................................................       ……………………………………….
Desirée Hultberg (SPF 
Seniorerna Drängsered)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunala Pensionärsrådet
Sammanträdesdatum 2019-11-27
Datum för anslags 
uppsättande

Datum för anslags 
nedtagande

Förvaringsplats för 
protokollet

.................................................Underskrift

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Hörsalen kl. 15:00-16:50

Beslutande ledamöter Gunnel Johansson (S) (ordförande), Svetlana Svensson (V), Kerstin Alexén (SD), 
Ann-Marie Alfredsson (PRO Rydöbruk), Kenneth Andersson (PRO Torup), Ebba 
Antonsson (SPF Seniorerna Långaryd-Landeryd), Desirée Hultberg (SPF 
Seniorerna Drängsered), Christer Danielsson (SPF Seniorerna Unnaryd-
Jälluntofta), Irene Persson (PRO Hyltebruk) §§22-26 ersätter Sol-Britt Persson

Ej tjänstgörande ersättare Per-Åke Eriksson (V)
Solweig Pantzar (PRO Torup)
Eivor Ljunggren (SPF Seniorerna Drängsered)
Ann-Kristin Petersson (SPF Seniorerna Unnaryd-Jälluntofta)

Övriga närvarande Berit Winbladh (omsorgschef)
Lena Borg (enhetschef)
Sophia Lehnberg (medicinskt ansvarig sjuksköterska)
Anton Larsson  (nämndsekreterare)
Emma Nilsson (kvalitetsutvecklare)

Utses att justera Desirée Hultberg (SPF Seniorerna Drängsered)

Justeringens plats och tid

Protokollet omfattar §§22-27
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ÄRENDELISTA
§22 Godkännande av ärendelista och val av justerare

§23 Protokoll från föregående möte

§24 Information KPR november 2019

§25 Uppföljning och redovisning ekonomi/kvalitet 2019

§26 Utvärdering 2019 och dialog om nästa års sammanträden

§27 Övriga ärenden
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§22

Godkännande av ärendelista och val av justerare 
(2019 ON0015)

Beslut
Kommunala pensionärsrådet godkänner ärendelistan och väljer Desirée Hultberg (SPF 
Seniorerna Drängsered) att tillsammans med ordföranden Gunnel Johansson (S) justera 
protokollet.
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§23

Protokoll från föregående möte 
(2019 ON0012)

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har inga synpunker på protokoll från föregående möte och lägger 
det till handlingarna.

Handlingar i ärendet
 Protokoll KPR 2019-10-02 justerat
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§24

Information KPR november 2019 
(2019 ON0003)

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Beskrivning av ärendet
Information om brandvarnare och namnskyltar.
Lena Borg informerar. Namnskyltarna ser i dagsläget olika ut på enheterna. De kommer i 
olika format och ibland har inte personalen på sig namnskyltar. Omsorgskontoret ser det 
som viktigt att alla har namnskyltar och tar med sig synpunkten. Omsorgskontoret har tagit 
fram en reviderad checklista för brandskydd gällande omsorg i hemmet. Det är viktigt att det 
finns fullgott brandskydd i lägenheterna, samtidigt som det är omsorgstagarens ansvar att 
exempelvis ha en brandvarnare installerad.
 
Information från pensionärsföreningarna
PRO
PRO Rydöbruk kommer arrangera en nobelmiddag framöver. Övriga föreningar kommer att 
anordna julfester.
 
SPF
Föreningarna kommer anordna julfester i december.
SPFS Unnaryd-Jälluntofta planerar för en resa till Tallinn och Riga till våren.
Desirée Hultberg informerar om en vårdcentralsundersökning. Undersökningen visar hittills 
att vårdcentralerna i Hylte kommun fungerar bra.

Handlingar i ärendet
 Tjänsteskrivelse - Information KPR november 2019
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§25

Uppföljning och redovisning ekonomi/kvalitet 2019 
(2019 ON0001)

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Beskrivning av ärendet
Prognos grundas på utfall till och med oktober månad 2019, utifrån det uppföljningsmaterial 
som presenterats och kända förutsättningar. Vid årets slut prognostiserar omsorgsnämnden, 
exklusive personlig assistans och externa placeringar, en positiv avvikelse om ca 1 007 tkr.
Om personlig assistans (positiv avvikelse om ca 2 729 tkr) och externa placeringar inkluderas 
prognostiserar nämnden en negativ avvikelse om ca 876 tkr. Externa placeringar visar en 
negativ årsavvikelse mot budget om ca 4 612 tkr, varav nya placeringar ca 3 300 tkr.

Omsorgsnämnden
Verksamheten visar ingen avvikelse mot budget vid årets slut.

Vård och Omsorg enl. SoL och HSL (Socialtjänstlagen, Hälso- och sjukvårdslagen).
Prognosen visar en negativ avvikelse vid årets slut om ca 1 106 tkr exklusive externa 
placeringar. Personalsituationen blir alltmer ansträngd. Jmf med samma period 2018 har t ex 
behov av extraförstärkning nattetid ökat med ca 74 % i samband med oroliga och 
utåtagerande omsorgstagare och vård i livets slut. Möjligheter till fortsatt samordning inom 
verksamheterna boendestöd och serviceboende LSS gör att kostnaderna har kunnat hållas 
nere.

Insatser enligt LSS och SFB (Lag om stöd och service till vissa funktionshindrade, 
Socialförsäkringsbalken)
Prognosen visar en positiv avvikelse vid årets slut om ca 289 tkr exklusive personlig assistans 
och externa placeringar. På grund av prejudicerande domslut har Försäkringskassan under 
några år gjort snävare bedömningar vilket har lett till ökad kommunkostnad. I väntan på 
beslut i ärenden där omsorgstagare har överklagat Försäkringskassans assistansbeslut, har 
Hylte kommun beviljat personlig assistans i avvaktan på Försäkringskassans beslut. Efter 
domslut i Förvaltningsrätten, förväntas Försäkringskassan utbetala retroaktiv ersättning till 
Hylte kommun om ca 4 000 tkr.
Verksamheten bostad med särskild service, har kostnader för extraförstärkning på grund av 
ökade omsorgsbehov. Prognosen balanseras upp genom positiv avvikelse i verksamheten 
serviceboende LSS.

Förebyggande verksamhet
Verksamheten Kommunrehab visar en positiv avvikelse vid årets slut om ca 290 tkr. 
Avvikelsen beror på sjukfrånvaro som inte har ersatts fullt ut.
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Kontorsövergripande
Verksamheten visar en positiv avvikelse vid årets slut om ca 1 534 tkr. Avvikelsen beror 
bland annat på vakanta tjänster.

Handlingar i ärendet
 §77 ON Uppföljning och redovisning ekonomi/kvalitet 2019
 Uppföljning och redovisning ekonomi - Okt 2019 med statistik
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§26

Utvärdering 2019 och dialog om nästa års sammanträden 
(2019 ON0092)

Beslut
Kommunala pensionärsrådet har tagit del av informationen.

Beskrivning av ärendet
Kommunala pensionärsrådet genomför en workshop för att utvärdera det gångna året. Rådet 
delas in i grupper för att diskutera vad som har varit bra under det senaste året, vad rådet 
skulle vilja förbättra till nästa år, och vilka teman rådet skulle vilja ta upp under 2020.
Vad har varit bra under det senaste året?
Grupperna anser att dialogen har förbättrats jämfört med tidigare år. En grupp lyfte att de har 
lärt sig mer om äldrefrågor i kommunen under året. Rådet lyfter att organisationen har varit 
bra, med tydliga tider och datum. En grupp lyfter även att rådets förmöten är ett bra forum för 
pensionärsorganisationerna själva att ventilera olika frågor som sedan kan aktualiseras under 
rådets sammanträden.
Vad skulle ni vilja förbättra till nästa år?
Pensionärsföreningarna lyfter att de vill vara med delaktiga i beslut och fungera som en 
remissinstans tidigt i processerna. Båda grupperna lyfter även att de vill få en anknytning till 
kommunstyrelsen, där de gärna ser att huvudpersoner från styrelsen medverkar på rådets 
möten. För att se till att allt underlag hinner komma med i kallelsen till pensionärsrådets 
sammanträden föreslår även en grupp att rådet ska ha sammanträde två veckor efter 
omsorgsnämnden.
Vilka teman skulle ni vilja ta upp under 2020?
Rådet lyfter att de gärna vill ta del av information gällande andra kommunala frågor än 
omsorg, exempelvis planfrågor, färdtjänst och kommunikationer. Rådet vill även gärna få 
besök och information från patientnämnden och Hyltenämnden. En grupp lyfter att de gärna 
vill få mer informationen om digitalisering och artificiell intelligens.
 
Omsorgskontoret kommer göra en sammanställning och ta med sig synpunkterna inför 
planeringen av nästa års sammanträden.
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§27

Övriga ärenden 
(2019 ON0004)

Lokalförsörjningsplan
Christer Danielsson lyfter att kommunala pensionärsrådet vill vara delaktiga i den 
lokalförsörjningsplan som kommer tas fram inom kommunen. Anton Larsson på 
kommunledningskontoret tar med sig synpunkten.
Organisation, administration och kompetensförsörjning
Desirée Hultberg frågar om organisationen på omsorgskontoret och varför antalet 
enhetschefer har ökat över tid. Rådet diskuterar frågor om ökade krav på dokumentation och 
administration, samt de utmaningar inom kompetensförsörjning som Hylte och många andra 
kommuner står inför.
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